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۳۱ فوتی و ۱۴۸۰ ابتلای جدید کرونا در کشور
بنابراعلام وزارت بهداشت، در یک شــبانه روز متاسفانه ۳۱ بیمار کووید-۱۹ 
در کشــور جان خود را از دســت دادند.به گزارش ایسنا، از روز ۱8 دی تا روز 
۱۹ دی ماه ۱۴۰۰ و بر اســاس معیارهای قطعی تشخیصی، یک هزار و ۴8۰ 
بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشــور شناســایی شد که ۲۲۶ نفر از آنها 

بستری شدند.
مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به ۶ میلیون و ۲۰۶ هزار و ۴۰۵ نفر رسید.

متاسفانه در طول ۲۴ ساعت، ۳۱ بیمار کووید۱۹ جان خود را از دست دادند و 
مجموع جان باختگان این بیماری به ۱۳۱ هزار و 8۷8 نفر رسید.خوشبختانه 
تــا روز ۱۹ دی ماه ۶ میلیون ۵۱ هزار و 8۱۲ نفــر از بیماران، بهبود یافته و 
یا از بیمارســتانها ترخیص شــده اند.یک هزار و ۷۷۵ نفر از بیماران مبتلا به 
کووید۱۹ در بخش های مراقبت های ویژه بیمارستانها تحت مراقبت قرار دارند.
تا روز ۱۹ دی ماه ۴۲ میلیون و 8۲۶ هزار و 8۳۷ آزمایش تشخیص کووید۱۹ 

در کشور انجام شده است.
همچنین بنابر اعلام وزارت بهداشت، در یک شبانه روز  ۵۶۴ هزار و ۳۰۱ دُز 
واکســن کرونا در کشور تزریق شده است.به گزارش ایسنا، تا روز ۱۹ دی ماه 
۶۰ میلیــون و ۱۰۷ هــزار و ۲۱۹ نفر دُز اول، ۵۲ میلیون و ۶۲۷ هزار و ۵۲۹ 
نفر دُز دوم و ۱۰ میلیون و ۲۶۳ هزار و ۷۷۲ نفر نیز دُز ســوم واکســن کرونا 
را تزریق کرده اند.مجموع واکســن های تزریق شده در کشور به ۱۲۲ میلیون 
و ۹۹8 هزار و ۵۲۰ دُز رســید.در یک شبانه روز ۵۶۴ هزار و ۳۰۱ دُز واکسن 

کرونا در کشور تزریق شده است.

ثبت ۶ طلاق به ازای هر ۱۰ ازدواج در البرز
سرپرســت دفتر برنامه ریزی و توســعه اجتماعــی وزارت ورزش و جوانان با 
بیــان اینکه البرز در موضوع مربوط به وقوع طــلاق و ازدواج آمارهای نگران 
کننده ای دارد گفت: متاســفانه حدود ۶۰ درصد ازدواج ها در این استان منجر 
به طلاق می شــود.به گزارش ایسنا حجت الاســلام والمسلمین مهدی متقی 
فر روز یکشــنبه ۱۹ دی ماه باحضور در دومین جلســه ستاد ساماندهی امور 
جوانان اســتان البرز اظهار کرد: براساس آمارها در نیمه نخست امسال ۷۰۰۰  
ازدواج در این استان به وقوع پیوسته است و درهمین مدت شاهد وقوع ۴۰۵۶ 
طلاق بوده ایم.وی افزود: در مقایسه با مدت مشابه سال قبل در میزان ازدواج 
کاهش نیم درصدی و در وقوع طلاق رشــد ۱.8 درصدی را شــاهد بوده ایم و 
 این در حالی اســت که در کل کشــور میزان ازدواج رشــدی پنج درصدی را 

داشته است.
حجت الاســلام متقی فر تصریح کرد: بر اســاس آمار البــرز در وقوع ازدواج 
رتبه ســی ام کشــور و در وقوع طلاق جایگاه چهــارم را دارد و این موضوع 
ضرورت توجه مســئولان مرتبــط برنامه ریزی های لازم را بــرای بهبود این 
وضعیت می طلبد.سرپرست دفتر برنامه ریزی و توسعه اجتماعی وزارت ورزش 
و جوانان به آمار اعطای واج ازدواج در این اســتان اشاره کرد و گفت: در نیمه 
نخست ســال جاری از مجموع ۱۰8۲8 درخواســت وام ۶۶۵۱ نفر موفق به 
دریافت تســهیلات ازدواج شــده اند و ۱۳۰8 نفر در صف دریافت وام بوده اند.
وی با اشــاره به فعالیت تنها هشت مرکز مشاوره ازدواج در البرز گفت: از این 
تعداد هفت مرکز در کرج واقع شــده و ضرورت دارد با همکاری دستگاه های 
مختلــف و اختصاص فضای لازم در جهت راه انــدازی مراکز ازدواج در دیگر 
شهرهای اســتان البرز اقدام شود.حجت الاســلام متقی تصریح کرد: در این 
ارتباط چنانچه فضای اداری لازم تامین شود این دفتر آمادگی تامین مشاوران 
و حمایت های مالی لازم برای برپایی دوره های مشاوره و کارگاه های آموزشی 

را دارد.

پیشنهاد خروج مراکز بازپروری معتادان متجاهر
 از مناطق مسکونی

رئیس شــورای شهر تهران گفت: پیشنهاد من این بود، مناطقی که قرار است 
بازپروری معتادان متجاهر را انجام دهند در محیط مسکونی مردم قرار نداشته 
باشــند.به گزارش خبرنگار ایلنا، مهدی چمران در پایان جلسه دیروز شورای 
شهر تهران در جمع خبرنگاران درخصوص جمع آوری معتادان متجاهر گفت: 
مقرر شــد بازپروری ۵ هزارنفر را شــهرداری تهران برعهده بگیرد و بتواند تا 
مدت ۶ ماه آنها را نگه دارد و بازپروری کنند و سپس به این افراد کار آموزش 
دهند تا بتوانند شغل پیدا کنند. چرا که اگر شغل نداشته باشند خطر بازگشت 
به اعتیاد وجود دارد.چمران گفت: تقســیم کار صورت گرفته و پیشــنهاد من 
این بود که مراکز بازپروری و حتی گرمخانه ها در محیط مسکونی مردم قرار 

نداشته باشند.

غربالگری ۱2۰۰ معتاد متجاهر منطقه ۱۵ و
 آغاز فرآیند بازگشت آنها به جامعه

دومیــن کارگروه قرارگاه کاهش آســیب های اجتماعــی منطقه ۱۵ با هدف 
بررســی اقدامات کارگروه های قضایی، انتظامی و خدماتی منطقه ۱۵ برگزار و 
در آن از جمــع آوری ۱۵۰۰ معتاد متجاهر و غربالگری ۱۲۰۰ نفر آنان و آغاز 
فرایند بازگشــت آنها به جامعه مطرح شد.به گزارش روابط عمومی شهرداری 
منطقه ۱۵، سید مهدی صباغ شــهردار منطقه گفت:کارگروه قرارگاه کاهش 
آســیب های اجتماعی منطقه ۱۵ با هدف ســاماندهی معتادان متجاهر سطح 
منطقه و ارتقای امنیت و حقوق شــهروندی ســاکین جنوب شرق پایتخت با 
همکاری نهاد های قضایی، انتظامی و بهزیســتی آغاز به کار کرده اســت.او با 
اشاره به اینکه محل های حضور معتادین در سطح محدوده با تلاش همکاران 
شناســایی شده است، افزود: ۲ جلسه در ســطح قرارگاه و ۴ جلسه در سطح 
کارگروه ها به منظور هماهنگی کامل و همه جانبه برگزار و تمام پیشــهادات 
و نقطه نظرات اعضاء به بحث و گفتگو گذاشــته شد.صباغ اضافه کرد: از آغاز 
طرح با همکاری نیروی انتظامی روزانه ۱۳۰ خرده فروش از منطقه جمع آوری 
و همچنین ۱۲۰۰ معتاد متجاهر نیز منظور بازگشــت آنان به جامعه به مراکز 
سم زدایی تحویل شد.شــهردار منطقه در ادامه به مجموعه اقدامات مدیریت 
شــهری در رفع این معضل به صورت ریشــه ای اشاره کرد و گفت: شناسایی 
و پلمپ واحدهای خرید و فروش پســماند خشــک، شناســایی مراکز فروش 
مــواد مخدر در اصطلاح پلاک قرمز ها و پلمپ این واحدها، پی گیری بســته 
شــدن گرمخانه خاوران که باعث نارضایتی فراوان اهالی محل بود و اختصاص 
گشت فوریتی با همکاری نیروی انتظامی با هدف جمع آوری موردی معتادان 
متجاهر از محــلات همراه با اجرای طرح های ضربتــی از جمله این اقدامات 

بوده است.

بیست و ششمین دوره مسابقات سراسری قرآن کریم 
انتظامی جمهوری اسلامی ایران برگزار می شود

بیســت و ششمین دوره مســابقات سراســری قرآن کریم انتظامی جمهوری 
اســلامی ایران از ســوم تا پنجم بهمن ماه ســال جاری در رشته های قرائت 
تحقیق، ترتیــل، اذان، حفظ کل، حفظ ۲۰ جزء، ۱۵ جزء، ۱۰ جزء ، ۵ جزء، 
درک و مفاهیم و نکات تفسیری سطح۱و۲ در مشهد مقدس و در جوار بارگاه 
ملکوتی حضرت رضا علیه الســلام برگزار می گردد.سردار بهرامی اظهار داشت 
: مرحله یگانی و شهرســتانی در مرداد و شــهریور ۱۴۰۰ در کلیه یگان های 
انتظامی و مرحله استانی در مهر و آبان ۱۴۰۰ برگزار شد و در مجموع  حدود 
۲۲۰۰۰ نفر در مســابقات امسال شرکت داشتند که رشد ۱۰ درصدی نسبت 
به ســال ۱۳۹۹ داشته ایم این در حالی است که سال قبل حدود ۲۰۰۰۰نفر 
در مسابقات شرکت داشتند. معاون تبلیغات و روابط عمومی سازمان عقیدتی 
سیاســی انتظامی در ادامه افزود: ۱۴ نفر از  اساتید و داوران بین المللی کشور 
مســابقات سراسری را قضاوت خواهند کرد و نفرات برتر این دوره از مسابقات 
به مسابقات سراسری نیرو های مسلح  که دهم و یازدهم بهمن ماه به میزبانی 
وزارت دفاع در تهــران برگزار می گردد راه پیدا خواهند کرد. همچنین جهت 
حضور قدرتمندانه انتظامی در مســابقات سراســری نیروهای مسلح دوره های 
تخصصی توانمندســازی قاریان وحافظان در طول ســال برای متسابقین به 
مرحله اجرا در آمده است.سردار بهرامی در ادامه افزود:یکی دیگر از برنامه هایی 
که جهت ارتقاءســطح توانمندی حافظان و قاریان از ســال ۱۳۹۹در دستور 
کار قرار گرفته اســت جذب نخبگان قرانی پایور و ســرباز است که این برنامه 
همچنــان  ادامه دارد و لــذا  نخبگان قرآنی که علاقه مند به جذب به صورت 
پیمانی یا رســمی در انتظامی هستند و یا ســربازانی که تمایل دارند خدمت 
ســربازی را در یگان هــای انتظامی بگذرانند می توانند بــا مراجعه به عقیدتی 
سیاســی های یگان های انتظامی سراســر کشــور از این امتیاز ویژه برخوردار 

گردند.

اخبار کوتاه
عضو کمیته علمی کشوری مبارزه با کرونا:

خطر »اُمیکرون« بیخ گوش مان است 
فاصله تزریق دوز دوم و سوم واکسن ها، یک ماه شود

رئیس انستیتوپاستور ایران:

برای دوز سوم واکسیناسیون کرونا مراجعه کنید 

رئیس موسسه تحقیقات جنگل ها و مراتع کشور هشدار داد

گونه های کمیاب باغ گیاه شناسی در خطر نابودی

هشدار معاون آموزش ابتدایی درخصوص افت تحصیلی دانش آموزان

عضو کمیته علمی کشوری مبارزه با کرونا با هشدار نسبت 
به روند افزایشــی سویه امیکرون کرونا در کشور و اهمیت 
تزریق دز ســوم واکســن، گفت: لازم است فاصله بین دز 
دوم و ســوم واکسن را کاهش دهیم و به یک ماه برسانیم 
تا افراد زودتر بتوانند دز ســوم را تزریق کنند؛ زیرا شاید 
فرصتی تا موج امیکرون نداشــته باشیم.به گزارش ایسنا، 
دکتر پیام طبرسی در حاشیه جلسه کمیته علمی کشوری 
کرونا، گفت: ما در کمیته علمی تصمیمات علمی را گرفته 
و ســتاد ملی بــرای اجرای آن هــا تصمیم گیری می کند. 
واقعیت این است که خطر امیکرون بیخ گوش ماست. در 
کشــورهای اروپایی، امریکایی، کشورهای اطراف ما مانند 
بحرین، کویت و.. . که گزارش شده تعداد موارد بالای ۹۰ 
درصد نســبت به چند مدت قبل افزایش پیدا کرده است 
که نشــان می دهد افزایش امیکرون به ما نزدیک اســت.
وی افزود: گزارشــات در خود ایران و در مواردی که تست 
شده  متاسفانه آمار امیکرون در تست های انجام شده، رو 
به افزایش بوده و باتوجه بــه خصوصیات این ویروس که 
اگر شــروع به افزایش کند، مواردش به صورت تصاعدی 
بالا می رود، بنابرای طی دو تا سه هفته آینده ممکن است 
که با پیکی مواجه شویم.وی گفت: برای اینکه کمتر دچار 
مشکل شویم، ســه نکته عمده دارد؛ اول تاکید مجدد بر 
رعایت پروتکل های پیشــگیرانه مانند استفاده از ماسک، 
رعایت فاصله گذاری فیزیکی و... که می تواند به جلوگیری 
از گسترش بیماری کمک کند. دوم تزریق دز سوم واکسن 
اســت، اکنون بین افرادی که دو دز یا یک دز تزریق کرند 
با کسانی که دز سوم تزریق کردند، فاصله زیادی داریم. به 
طوری که ۱۰ میلیون نفر دز ســوم را تزریق کردند و ۴۰ 
تا ۵۰ میلیون دز عقبیم. امروز در کمیته علمی بحث شــد 
که اگر امکان پذیر باشــد، ما فاصله بین دز دوم و سوم را 
کاهش دهیم و به یک ماه برســانیم تا افراد زودتر بتوانند 
دز سوم را تزریق کنند. زیرا شاید فرصتی تا موج امیکرون 
نداشــته باشیم.طبرســی گفت: موضوع دیگری که بحث 
شــد، افزایش قدرت تست است.  زیرا اکنون بیماری های 
ویروسی دیگری مانند آنفلوآنزا در جامعه در حال چرخش 
است و راهی این که بتوانیم افراد دچار کرونا را شناسایی 
کنیم تا بتوانند خودشــان را قرنطینه کنند، انجام تســت 

است. باید میزان تست مان را هم افزایش دهیم.وی گفت: 
امید ما این اســت که با رعایتی که مردم انجام می دهند 
در اســتفاده از ماسک و تســریع تزریق دز سوم واکسن، 
بتوانیم شدت موج را کاهش دهیم. اما اینکه مواردمان در 
دو ســه هفته آینده افزایش می یابد، واقعیتی است که با 
آن مواجهیم. اگر وارد یک پیکی شــویم که وسعت زیادی 

داشته باشد،باید قدرت تست مان افزایش یابد.
احتمال وقوع پیک کرونا در دو تا سه هفته آینده

دبیــر کمیتــه علمی کشــوری کرونــا گفت: براســاس 
آزمایش های انجام شده در حدود ۵۰۰ مبتلا به اومیکرون 
شناســایی شده اســت و حدود ۲۷ درصد کل تست های 
انجام شده در هفته گذشــته مربوط به اومیکرون بود که 
این میزان افزایش نشــان می دهد در چنــد هفته آینده 
می توانیم به پیک کرونا برســیم.به گزارش خبرنگار ایلنا، 
حمیدرضا جماعتی در حاشیه جلسه این کمیته در جمع 
خبرنــگاران گفت: باتوجه به اینکه درحال حاضر حدود ۹ 
میلیون نفر دوز ســوم را تزریق کرده اند، نیاز است چیزی 
در حدود چهل تا پنجاه میلیون نفر دوز ســوم را بزنند.او 
افزود: از طرفی تاکید بر انجام واکسیناســیون دوز دوم در 

افراد ۱۲ تا ۱8 ســال در این جلسه صورت گرفت. باتوجه 
به اینکه شــیوع امیکرون در افراد جوان تر بیشــتر است، 
واکسیناســیون دوز دوم آن ها از اهمیت خاصی برخوردار 
است.جماعتی گفت: به علاوه تاکید بر لزوم واکسیناسیون 
در ســنین پنج تا ۱۱ ســال بود. دوباره بحث در کمیته 
علمی انجام شــد و لزوم انجام واکسیناسیون در کودکان 
پنج تا یازده ســال به چند دلیل تشــریح شد. در چندین 
کشور واکسیناسیون این سنین را انجام داده اند. براساس 
مطالعات انجام شده کارایی و عوارض پایین واکسیناسیون 
در این ســنین مشخص اســت.جماعتی گفت: باتوجه به 
اینکه حدود ده درصد جامعه ما در ســن ۵ تا ۱۱ ســال 
است، واکسیناســیون در این سنین می تواند جلوی پیک 
و چرخــش ویروس در جامعه را بگیــرد. باتوجه به اینکه 
مســاله بازگشــایی مدارس مطرح اســت، بنابراین انجام 
واکسیناســیون یکی از ضرورت هایی است که حتما باید 
انجام شــود. اگر مدارس باز باشــد و کودکان واکســینه 
نباشــد، اومیکرون می تواند موجب افزایــش بیماری در 
اطفال شود.او افزود: مطالعاتی که در کشورهای دیگر هم 
انجام شده نشان داده است که در اطفال حدود سی درصد 

به دلیل اومیکرون گرفتار شده اند و یک سوم این کودکان 
بستری شده اند. باتوجه به محدودیت تخت های آی سی 
یو کودکان، اگر مدارس باز شــوند و واکسیناسیون انجام 
نشــود و این کودکان گرفتار شــوند و نیاز به آی سی یو 
باشــد، می تواند موجب ایجاد یک بحران شود.دبیر کمیته 
علمی کشــوری کرونا گفت: محدودیت واکسیناسیون ۵ تا 
۱۱ ســال مورد تاکید کمیته علمی قرار گرفت. باتوجه به 
اینکه اومیکرون در کشــور ما شــیوع پیدا می کند و تا دو 
یا ســه هفته آینده به پیک می رسد، کمیته علمی این نظر 
را دارد که بازگشایی مدارس و دانشگاه ها حتما به تعویق 
بیافتد تا در دو یا سه هفته آینده مشخص شود در کجای 
کار هستیم.جماعتی گفت: براســاس آزمایش های انجام 
شــده در حدود ۵۰۰ مبتلا به اومیکرون شناســایی شده 
است و حدود ۲۷ درصد کل تست های انجام شده در هفته 
گذشــته مربوط به اومیکرون بود کــه این میزان افزایش 
نشان می دهد در چند هفته آینده می توانیم به پیک کرونا 
برســیم.او افزود: از مواردی کمیته بر آن تاکید داشت این 
اســت که حتما واکســن آنفولانزا در افراد پرخطر تزریق 
شود، زیرا برخی افراد که در بیمارستان ها بستری شدند و 
به عنوان اومیکرون درنظر گرفته شدند، به آنفولانزا مبتلا 
بودند، بنابراین لــزوم واکسیناســیون آنفولانزا هم مورد 
تاکید کمیته علمی قرار گرفت.دبیر کمیته علمی کشــوری 
کرونا در پاسخ به این ســوال که آیا اختلاف نظری میان 
کمیته علمی و ســتاد ملی کرونا وجود دارد، گفت: کمیته 
علمی از نظر علمی پیشنهاد می دهد و ستاد کرونا براساس 
پیشنهادات ما و مســائل اجتماعی و اقتصادی و سیاسی 
جامعــه تصمیــم می گیرد.جماعتی در ارتبــاط با خطر 
بازگشــایی ورزشــگاه ها گفت: باتوجه به احتمال پیک در 
دو یا ســه هفته آینده، بازگشایی دانشــگاه ها، مدارس، 
سینماها، ورزشــگاه ها مورد پیشنهاد کمیته علمی نیست. 
باتوجه به پیــش بینی ها با پیک کرونــا و افزایش تعداد 
بســتری مواجه باشــیم. معمولا پیک از افــراد کم خطر 
شــروع می شــود و پس از آن گردش پیک باعث می شود 
یک دفعه در افرادی که ریســک و ســن بالاتری دارند یا 
سنین پایین تر تعداد بستری ها افزایش پیدا کند. بنابراین 

باید بسیار با احتیاط عمل کنیم.

رئیــس انستیتوپاســتور ایران بــا تاکید بر 
خطــر امیکــرون و ضرورت ســرعت گرفتن 
واکسیناســیون دز ســوم واکســن کرونــا 
در کشــور، گفــت: توصیه کمیتــه علمی به 
هموطنان این است که در اولین فرصت طبق 
دستورالعمل های وزارت بهداشت، واکسن دز 
ســوم را تزریق کنند.به گزارش ایسنا، دکتر 
علیرضا بیگلری در حاشــیه جلســه کمیته 
علمی کشــوری مقابله با کرونــا، گفت: اولین 
نکتــه مهم این اســت که  اکنــون یک اصل 
پذیرفته شده در کشــورها این است که بعد 
از تزریق دو دز واکســن علیه کرونا، دز سوم 
حتما تکمیل کننده اســت و احتمال ابتلا به 
بیماری را کاهــش می دهد و اگر هم ابتلایی 
اتفاق افتاد، مســلما عوارض بیماری بســیار 
کمتر خواهد بود.وی افزود: به همین دلیل در 
درجه اول توصیــه کمیته علمی به هموطنان 

این اســت که در وهله اول در اولین فرصت 
طبــق دســتورالعمل های وزارت بهداشــت، 
واکســن بوســتر، یادآور یا دز سوم خودشان 
دربــاره وضعیت  کنند.بیگلــری  تزریــق  را 
میزان واکســن ها برای دز ســوم و تزریق به 
کودکان و کفایت آن ها، گفت: خوشــبختانه 
هم واکســن های وارداتی و هم واکســن های 
تولید داخلی به اندازه کافی در کشــور وجود 
دارد. فارغ از اینکه چه نوع واکسنی را تزریق 
می کنیم، نتیجه کلی که دنیا به آن رســیده، 
این است که تزریق سه دز از هر نوع واکسنی 
پیشــگیری  بســیار مهمی در  تاثیر  می تواند 
از ابتــلا به بیماری و پیشــگیری از شــدت 
درباره چرایی  باشــد.بیگلری  داشته  بیماری 
افزایش ابتلا در کشورهایی که واکسن زدند، 
گفت: کشورهایی که دو دز واکسن را تزریق 
کردند، دز ســوم را با تاخیــر تزریق کردند، 

اما ما این شــانس را داریم کــه فاصله مان با 
دز دوم بســیار کم است و اگر به موقع اقدام 
کنیم، این فرصت طلایی برایمان وجود دارد. 
کشــورهایی که بعد از تزریق دو دز واکســن 
وارد پیک شــدند، اعلام کردند که اشــتباه 
عمده ایــن بود که فکر می کردنــد با تزریق 
دو دز واکســن کار تمام اســت و مسلما بعد 
از دو دز وقتی ایمنــی در بدن کاهش یافته، 
دز سوم می توانسته مجددا ایمنی را بالا ببرد. 
این کشــورها اذعان نمی کنند که نسبت به 
واکسیناسیون دز ســوم دیر اقدام کردند.وی 
گفت: در حالی که در کشور ما همچنان این 
فرصت وجود دارد و باید از این فرصت طلایی 
استفاده کنیم و حتما دز سوم را با پوشش بالا 
برای جمعیت کشورمان در گشروه های سنی 
که وزارت بهداشــت اعلام می کند، توصیه و 
فراهم کنیم.وی درباره واکسن های کودکان، 

گفت: در کشــور ما تزریق واکســن کودکان 
برای ســنین ۱۲ تا ۱8 سال، انجام شده و در 
حال انجام اســت. اما برای افراد زیر ۱۲ سال 
یعنی ۵ تا ۱۱ ســال هم واکسن پاستوکووک 
تولید انستیتو پاســتور ایران مجوز مصرف را 
دارد و اصولا این واکســن می تواند با تاییدی 
که از ســازمان غذا و دارو دارد، در سن ۲ تا 
۱8 ســال هم علاوه بر بالغین مصرف شــود. 
البته تفاوتش این است که فعلا در بزرگسالان 
در سه دز تزریق می شــود اما در کودکان به 
دو دز اکتفا می شود. اگر مطالعات آتی نشان 
دهد که کودکان هم به دز ســوم نیاز دارند، 
دز ســوم هم برای کودکان تزریق می شــود. 
در عین حال واکســن ســینوفارم هم مجوز 
مصرف در کودکان را دارد.بیگلری گفت: اگر 
بخواهیــم همین امروز برای واکسیناســیون 
کودکان تصمیم گرفته و مصوبه داشته باشیم، 

واکســن به اندازه کافی در کشور وجود دارد.
بیگلری درباره شــدت بیماری زایی امیکرون 
در کــودکان، گفت: تجربــه و تحلیل آمارها 
نشان داده که هر چقدر پیک های متعدد رخ 
می دهد، درگیری گروه سنی زیر ۱8 سال هم 
بیشتر می شود که چرایی آن، جای بحث دارد. 
با این حال واقعیت این اســت که در صورت 
ابتلای کودکان، باتوجه بــه محدودیت هایی 
که برای  بســتری کودکان شاید در تمام دنیا 
وجود داشــته باشد، باید امکانات و تجهیزات 
لازم در کشور فراهم شود تا اگر خدایی نکرده 
کار به بســتری برسد، بتوان پاسخگو بود.وی 
گفت: بنابراین شــرط احتیاط این اســت که 
نسبت به واکسیناسیون کودکان اقدام کنیم؛ 
چراکه بیماری کووید۱۹ نشــان داد که هیچ 
رفتار ویروس، به هیچ عنوان قابل پیش بینی 

نیست.

رئیس موسســه تحقیقــات جنگل ها و مراتع 
کشــور ضمن اشــاره به ارزش اکولوژیک باغ 
گیاهشناســی تهران نســبت به تاثیر ساخت 
برج هــای متعدد در حریم این پارک بر تولید 
آلودگی های صوتی و هوا، کاهش سطح آب و 
از بین رفتن گونه های خاص باغ گیاه شناسی 
هشــدار داد و خواســتار لغو مجوز ساخت و 
ساز در این محدوده شد.به گزارش ایسنا، در 
اواخر دهه ۴۰ خورشــیدی بخشی از اراضی 
چیتگــر به دلیــل دور بودن از شــهر و همه 
باغ گیاهشناســی  تهدیدهایش برای احداث 
انتخاب شــد. عملیات طراحی و احداث این 
باغ از ســال ۱۳۴8 توسط کارشناسان ایرانی 
و با همکاری تعدادی از کارشناســان خارجی 
آغاز و نقشــه جامع باغ طراحی شــد تا  در 
این باغ رویشگاه های ایرانی و جهانی طراحی 
شد که نهالســتان و گلخانه های تکثیر مواد 
گیاهــی مورد نیاز بــاغ را تامین می کنند اما 
حالا قرار است در همسایگی شمال باغ ده ها 
برج چنــد ۱۰ طبقه به عــرض یک خیابان 
فاصله با این باغ ساخته شود.عادل جلیلی در 
گفت و گو با ایسنا درباره محل درنظر گرفته 
شــده برای بلند مرتبه سازی درمحدوده باغ 
گیاه شناسی اظهار کرد: زمین منتخب برای 
بلند مرتبه ســازی در ضلع شمالی باغ گیاه 

شناســی و در ادامه پارک چیتگر قرار دارد.
وی افــزود: با گذر بزرگــراه حکیم از منطقه 
۲۲، قســمتی از میدان تیــر از محدوده با غ 
گیاهشناسی جدا شد و یک باریکه بین بخش 
شــمالی باغ گیاه شناســی و بخــش جنوبی 
بزرگراه حکیم به وجود آمد. بر اســاس طرح 
تفصیلی منطقه ۲۲ قرار شــد که این قسمت 
را به عنوان بخش آموزشی در نظر بگیرند که 
هم تراکم نداشته باشد و هم ساختمان ها کم 
ارتفاع باشند تا باغ گیاه شناسی را تحت تاثیر 
قرار ندهند اما بعد از مدتی شــنیدیم که در 
این محدوده می خواهند برج های بلند مرتبه 
بســازند. با شــهرداری منطقه ۲۲ و شورای 
عالی شهرســازی نامه نــگاری کردیم که اگر 
این پروژه در این محدوده انجام شــود فاجعه 
به بار خواهد آمد.رئیس موسســه تحقیقات 
جنگل ها و مراتع کشــور با اشــاره به قدمت 
باغ گیاه شناســی اظهار کرد:۵۰ ســال پیش 
که پروژه ساخت باغ گیاه شناسی شروع شد، 
در این منطقه هیچ گونه ســاختمانی وجود 
نداشــت و بالاتر از آن میدان چیتگر بود که 
به کوه ختم می شد و اطراف باغ گیاه شناسی 
هم پــارک چیتگر قرار داشــت.جلیلی ادامه 
داد: اولین تاثیر گســترش منطقه ۲۲ در این 
بخش و ســاخت ســاختمان های بلند پایین 

آمدن ســطح آب چاه باغ بود که قبلا میزان 
آب برداشتی ۲۰۰لیتر در ثانیه بود و در حال 
حاضــر زیر ۹۰ لیتر در ثانیه اســت بنابراین 
کم آبی به شــدت باغ گیاه شناســی را تهدید 
می کنــد. وزارت نیرو برای رفع این مشــکل 
جدی درتلاش است ولی اگر این ساختمان ها 
در محدوده باغ گیاه شناســی ســاخته شوند 
باید فاتحه ۹۰لیتر آب باقی مانده را بخوانیم.

وی با بیان اینکه باغ گیاه شناســی ملی ایران 
گنجینــه حفاظت از ذخایر ژنتیکی کشــور 
اســت و گونه های گیاهی که در طبیعت در 
معرض خطر انقراض هستند در آن نگهداری 
و حفاظــت می شــوند، تاکیدکرد:وقتــی که 
ســاختمان های بلند در کنار باغ گیاه شناسی  
قرار می گیرند از نظر محیط زیســتی منطقه 
را به شــدت تحت تاثیر قرار می دهند.رئیس 
موسســه تحقیقات جنگل ها و مراتع کشــور 
اضافــه کرد: مطمئن باشــید کــه با حضور 
ســاختمان های زیاد و جمعیــت بالا در این 
محدوده و ایجاد آلودگی های صوتی و هوایی 
و کاهش ســطح آب، گونه های خاصی که در 
باغ گیاه شناســی قرار دارند، از بین می روند.

داد:باغ های گیاه شناســی حریم  ادامــه  وی 
ســاخت دارند و هیچوقــت در هیچ نقطه از 
جهان در اطراف باغ های گیاه شناســی، اجازه 

ساختمان ســازی داده نمی شــود تــا منظره 
نامناسب برای شهروندان ایجاد نشود. حدود 
۲۰ ســال پیش ما از داخل باغ گیاه شناسی 
رشــته کوه های البــرز را می دیدیم و در کل 
منظــره زیبا و خاصــی وجود داشــت ولی 
مرتبه  بلند  متاسفانه ســاختمان های  امروزه 
جایگزین این منظره زیبا شــده اند. حالا اگر 
ســاختمان های بالای بزرگراه حکیم ساخته 
شــوند مردم باید به جای باغ گیاه شناســی، 
ســاختمان های بلند را ببینند.جلیلی با بیان 
این که پهنه ای که در حــال حاضر باغ گیاه 
شناســی در آن قــرار گرفته در کنــار بلوار 
پژوهش است و بلوارپژوهش مجموعه مهمی از 
پژوهشــگاه های معتبرکشور است، اظهارکرد: 
هیچوقت در کنار موسسه های پژوهشی ملی 
نمی دانم چرا  نمی سازند.  بلند  ساختمان های 
باغ گیاه شناسی، موسسات پژوهشی مختلفی 
کــه در این محدوده قرار دارنــد مورد توجه 
قرار نمی گیرنــد.وی افزود: این تصمیم گیری 
شــهرداری واقعا جای تعجب دارد چرا که در 
بیشتر کلانشــهرها به خصوص در کشورهای 
توســعه یافته باغ های گیاه شناسی به عناوین 
مختلف مورد حمایت شــهرداری و شــورای 
شــهر قرار می گیرند امــا اینجا مورد حمایت 
تحقیقات  موسســه  نمی گیرند.رئیس  قــرار 

جنگل ها و مراتع کشــور با اشــاره به اینکه 
باغ های گیاه شناسی در دنیا حرمت و سرمایه 
آن شهر هستند، گفت: سالانه ده ها هزار نفر 
از باغ های گیاه شناســی بازدید می کنند که 
این هزاران نفر شــهروندان آن شهر و کشور 
هســتند و ثمره آثاری که از نظر آموزشــی 
وســلامت روحی در افــراد می گذارد به خود 
آن شــهر باز می گــردد.وی تاکیــد کرد:باغ 
گیاه شناسی ملی ایران یک نمونه بی نظیر در 
خاورمیانه و یکی از زیباترین و ارزشمندترین 
باغ های گیاه شناســی دنیا اســت. نمی دانم 
بــا چه زبانی به این تصمیــم گیرنده ها باید 
بگوییم که این ســرمایه های ملی در ســطح 
جهانی باید جدی گرفته شود؟رئیس موسسه 
تحقیقــات جنگل ها و مراتع کشــور افزود:به 
نظــر من این تصمیمات ناشــی از ناآگاهی و 
بی اطلاعی است نه عامدانه و امیدوارم که با 
این اطلاع رسانی ها، شهرداری تهران تصمیم 
منطقی بگیرند.جلیلی در پایان گفت: ما حتی 
زمینی را که بخشــی از زمین های تحقیقات 
جنگل ها و مراتع کشــور اســت و در ادامه 
چیتگر قرار دارد را به شــهرداری پیشــنهاد 
کردیم تا پارک چیتگر را توســعه دهیم و به 
سلامت و محیط زیســت غرب استان کمک 

کنیم و شرایط مناسبی را فراهم کنیم.

معاون آموزش ابتدایی وزیر آموزش و پرورش، 
اضافــه کرد: در مجموع ویژگی فضای مجازی 
به شــکلی هســت که برای ســنین ابتدایی 
نمی تواند بســتر مؤثر و مناســبی باشد؛ چرا 
کــه کودک نیــاز دارد تا با معلمــش ارتباط 
برقــرار کنــد و از طریق انگیــزه ای که معلم 
ایجاد می کند، تشویق شــود.به گزارش ایلنا، 
رضوان حکیــم زاده معاون آمــوزش ابتدایی 
وزارت آمــوزش و پــرورش در برنامــه تیتر 
امشــب شــبکه خبر با موضوع »افت ســطح 
سواد دانش آموزان با ادامه آموزش مجازی«، 
اظهار کرد: در پی شیوع کرونا و بحرانی شدن 
نظام های آموزشی در جهان و تعطیلی آموزش 
حضوری، آموزش ها در بســتر فضای مجازی 
ادامه یافت و برای تعدادی از دانش آموزان که 
دسترســی به آموزش مجازی نداشتند، سعی 
شــد از بســترهای دیگر، آموزش تداوم پیدا 
کنــد.وی در خصوص نحوه و میزان یادگیری 

دانش آمــوزان در فضای مجازی در مقایســه 
بــا آموزش حضوری، تصریح کرد: پایشــی را 
در این زمینه انجام و نتیجه ارزشــیابی سال 
تحصیلی گذشــته دانش آموزان دوره ابتدایی 
را در تمام دروس و پایه ها با نتایج ارزشــیابی 
۲ســال قبل که کرونا وجود نداشت، مقایسه 
ابتدایی وزیر آموزش  کردیم.معاون آمــوزش 
و پــرورش، اضافه کرد: بر اســاس این پایش، 
در دوره اول ابتدایی شــاهد افت چشمگیری 
دانش آموزان در یادگیری مهارت های ســواد 
پایه خواندن و نوشــتن هستیم به شکلی که 
در درس بســیار مهمی مثل فارسی پایه اول 
که پایه و بنیان ســواد دانش آموزان هســت، 
درصد دانش آموزانی که نتایج »خیلی خوب« 
در مقیاس ارزشیابی کیفی – توصیفی کسب 
کردند، ۱۰ درصد نســبت به دو سال گذشته 
کاهش پیدا کرده اســت و از آن طرف طیف، 
درصــد دانش آموزانــی کــه »نیازمند تلاش 

هســتند«، افزایش پیدا کرده است.وی ادامه 
داد: وقتی نتایج تکــرار پایه اول ابتدایی را با 
سال قبل و دو ســال قبل آن بررسی کردیم، 
باز هم مشاهده شــد که درصد تکرار پایه در 
پایه اول بــه طور چشــمگیری افزایش پیدا 
کرده اســت که حاکی از چالش های جدی در 
یادگیری دانش آموزان در خصوص مهارت های 
سواد پایه است.رضوان حکیم زاده، خاطرنشان 
کــرد: پس از بازگشــایی حضــوری مدارس، 
معلمانی که به صورت حضوری با دانش آموزان 
پایه های دوم و ســوم کار می کردند، گزارشی 
دادند مبنی بر اینکه دانش آموزانی که دو سال 
گذشــته را پایه های اول و دوم ابتدایی بودند 
و در فضــای مجازی بــدون اینکه ارتباطی با 
معلم و مدرسه داشته باشند، تحصیل کردند، 
ضعف های اساســی در مهارت های خواندن و 
نوشــتن بویژه مهارت نوشتن دارند.وی ادامه 
داد: »مهارت نوشــتن« نیاز به تمرین و تکرار 

زیر نظر معلم دارد؛ از نحوه مداد دست گرفتن 
دانش آمــوز تا این که عادت کنــد الفبا را یاد 
بگیــرد و حــروف را خوش خط بنویســد، در 
مدرســه صورت می گیرد؛ بچه هــا در فضای 
مجازی شــاید مهارت های مربوط به خواندن 
و ارائــه دادن مطالــب را تا حــدودی تمرین 
کرده باشــند اما چون نظارت کافی بر مهارت 
نوشتن نبوده است، در این زمینه ضعف جدی 
داریم.معاون آمــوزش ابتدایی وزیر آموزش و 
پرورش، تصریح کرد: بر اســاس گزارش های 
جهانی، شــواهد مشابهی وجود دارد که نشان 
می دهد، آموزش های مجــازی بویژه در دوره 
ابتدایی و در سنین اولیه، تأثیر نامطلوبی روی 
یادگیری مهارت های ســواد پایه دانش آموزان 
داشته است. در دوره متوسطه نیز شاهد افت 
از نوع پنهان هستیم، در آزمون های غیرنهایی 
نیز نســبت به سال های گذشــته یک تراکم 
نمره مشاهده شده است که این تراکم به نظر 

طبیعی نمی آید و شاید بیشتر تحت تأثیر نحوه 
برگزاری امتحانات بوده اســت؛ منظورم این 
است که میانگین نمراتی که دانش آموزان در 
دروس کسب کرده بودند نسبت به سال های 
قبل در دوره متوســطه دوم افزایش نشــان 
می دهد که مقدار این افزایش بیشــتر از حد 
معمول بود یعنی در این حالت یادگیری اتفاق 
نیفتاده است.وی با اشاره به پایشی درخصوص 
ارزشــیابی کیفی – توصیفی در دوره ابتدایی 
انجام شــده، اظهار کرد: در این پایش شاهد 
کاهــش یادگیــری بودیم؛ چرا کــه آموزش 
مجازی شــرایط خاص خود را می طلبد که از 
نظر زیرساخت ها مشــکل داشتیم و معلمان 
نیز از قبل، آموزش هــای لازم را ندیده بودند 
که بتوانند یک تدریس مؤثری داشته باشند؛ 
البتــه جا دارد از زحمات معلمان و دبیران در 
این مدت قدردانی کنم که با تلاش خودشان، 

مهارت های بسیار زیادی کسب کردند.


